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Z á p i s 
 

z 21. jednání Výboru bezpečnostního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
konaného dne 25.11.2019 od 15 hodin, v zasedací místnosti Karla Poláčka 9-P1.905, 

RegioCentrum Nový pivovar, Hradec Králové 
 

 
Přítomni:  dle prezenční listiny, která je přílohou zápisu 
 
 
Program jednání: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu, schválení hostů, volba ověřovatele zápisu 
3. Aktuální informace o činnosti IZS (Policie ČR, ZZS KHK, HZS KHK) a odd. krizového řízení 
4. Zpráva o stavu kybernetické bezpečnosti 
5. Poskytnutí dotací na individuální účel 
6. Návrh termínů jednání pro r. 2020 
7. Různé 
8. Závěr 
     

 
K bodu 1 
Zahájení  
 
21. jednání výboru bezpečnostního zahájil a řídil předseda výboru Ing. Jan Sobotka. Přivítal 
přítomné členy výboru, přizvané hosty brig. gen. Ing. Františka Mencla, MUDr. Libora Senetu  
a Ing. Miroslava Pejška, představil brig. gen. Ing. Petra Petříka, nového ředitele KŘP KHK, 
který ve funkci nahradil JUDr. Davida Fulku. Ing. Sobotka konstatoval, že je přítomno 10 členů 
z 15, výbor je usnášeníschopný. Předseda výboru uvedl, že zápis 20. jednání byl bez připomínek.  
  
 
K bodu 2 
Schválení programu, schválení hostů, volba ověřovatele zápisu  
 
Předseda výboru seznámil s návrhem programu, ověřovatelem zápisu byl navržen pan Kamil 
Slezák, hosté byli představeni již v úvodu. 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
1. hlasování: 
         Pro  10 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
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USNESENÍ VB/21/93/2019 
Výbor bezpečnostní  
 
I. schvaluje 

1. program 21. jednání výboru bezpečnostního 
2. přítomné hosty dle prezenční listiny 
3. ověřovatele zápisu pana Kamila Slezáka 

 
 
K bodu 3 
Aktuální informace o činnosti IZS (Policie ČR, ZZS KHK, HZS KHK) a odd. krizového 
řízení 
 
Ředitel HZS KHK brig. gen. Ing. Mencl uvedl k personální situaci, že sbor je stabilizovaný, 
k 01.01.2020 dojde k posílení služebních míst na okresních stanicích, předpokládá se 100% 
obsazenost. Zmínil také problematické navýšení tarifů všem od 01.01.2020, ve státním rozpočtu 
však na to  nejsou vyčleněny finanční prostředky.  
 
Diskuse: JUDr. PhDr. Ondráček, Ph.D., Ing. Sobotka, p. Podal, brig. gen. Ing. Mencl 
 
V diskuzi zazněl dotaz na dokončení požární stanice v Jaroměři. Stavba byla zahájena v dubnu 
2019, její dokončení se přepokládá v srpnu 2020. Další dotaz směřoval na smlouvu o česko-
polské spolupráci. Již uzavření smlouva byla nyní rozšířena o spolupráci dobrovolných jednotek  
v pohraničí. Zmíněn úspěch lezeckého polygonu ve Velkém Poříčí, který je svého druhu 
v Evropě unikátní a letos byl vyhlášen stavbou roku z 53 přihlášených. Využívat jej budou moci 
všechny složky IZS včetně horské služby, např. v listopadu zde bylo pořádáno mistrovství 
republiky na lezecké stěně. K výcviku záchranářů v podvěsu, který se řešil na jednom 
z předchozích jednáních výboru, bylo uvedeno, že financování je již zajištěno prostřednictvím 
krajské individuální dotace.  
 
Ředitel KŘP KHK brig. gen. Ing. Petřík, který byl do funkce uveden 1. listopadu letošního roku, 
představil svoji dosavadní činnost, pozitivně se vyjádřil k již nastaveným bezpečnostním 
opatřením např. pro oblast PZ na Rychnovsku. Personální situace u policie není dobrá, 
k 31.12.2019 končí další policisté, výběrová řízení na uvolněná místa probíhají,  také KŘP řeší 
složité financování v souvislosti s navýšením tarifů od ledna 2020. Zmínil přijatá bezpečnostní 
opatření u akcí k 17. listopadu, nebo k nadcházejícímu adventu a vánočním svátkům. Aktuálně 
nebyla v KHK policií řešena žádná mimořádná událost.  
 
Diskuse: Ing. Sobotka, p. Slezák, p. Šubrt, p. Podal, brig. gen. Ing. Petřík 
 
Poděkování KŘP za profesionální zásah při zadržení P. Nové (Janákové). Iniciovaná změna 
zákona o VTOS, která se ukázala jako nutná právě v souvislosti s P. Novou, se připravuje. 
K personální situaci u KŘP v rámci diskuse uvedeno, že podstav je rozložen rovnoměrně ve 
všech okresech, bezpečnost ohrožena není. JUDr. PhDr. Ondráček, Ph.D. na příštím jednání 
výboru předloží stavy příslušníků v Královéhradeckém kraji na jednotlivých odděleních.  
V diskusi se pokračovalo kamerovými systémy v Hradci Králové a Praze. Na letišti Václava 
Havla se nyní testuje pilotní projekt kamerového systému na vyhledávání osob, je to však 
komplikované ve vztahu k GDPR.  
 
Ředitel ZZS KHK MUDr. Seneta informoval, že ani ZZS aktuálně neevidovala žádné 
mimořádné události, v podzimních měsících je kolem 100 výjezdů denně, nyní se připravují na 
zimu a výjezdy do hor, probíhal výcvik ve spolupráci s horskou službou. Na letišti v Hradci 
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Králové bude v nejbližších dnech dokončen výcvikový polygon pro LZS, během prosince bude 
uvedeno do provozu.  MUDr. Seneta poděkoval HZS za spolupráci při uzavírání smluv  
k „plánované pomoci na vyžádání“ s jednotlivými SDH v oblasti hor (Orlické Záhoří, Rokytnice 
v O. h., Olešnice v O. h., Úpice n. M., Žacléř, Adršpach). Jedná se o nadstavbu First responderů. 
MUDr. Senetou přítomným vysvětlen postup operátora při telefonickém kontaktování záchranné 
služby.  
 
Diskuse: Ing. Sobotka, JUDr. PhDr. Zdeněk Ondráček, Ph.D., p. Balcárek, brig. gen. Ing. Mencl, 
MUDr. Seneta, p. Podal, MUDr. Mašek 
 
Členové výboru byli informováni o aktuálním stavu výstavby stanice v Temném Dole, dodavatel 
je vysoutěžen, na jaře se předpokládá zahájení stavebních prací, předání je plánované na zimní 
sezonu 2021/2022. Zmíněno malé využívání orientačních čísel na sloupech veřejného osvětlení 
nebo železničních přejezdech volajícími, ty mají za úkol zjednodušit lokalizaci volajícího 
v případě potřeby zásahu složky IZS při nouzových situacích.  
 
Dále se členové výboru vrátili k jednomu z témat předešlých jednání výboru, a to k tématu 
protialkoholní záchytná stanice. Zpřísnění požadavků na kvalifikaci lékařů již bylo zažehnáno 
úpravou personální vyhlášky pro obsazení PZS, plánovaná zastupitelnost v době dovolených 
funguje, stále však chybí domluva v případě naplnění stavu při běžném provozu a nutnosti 
přesměrovat klienty do Pardubického kraje. Složité je také umístění v nemocnicích KHK 
v případě přidruženého zdravotního problému nebo umístění psychiatrických pacientů pod 
vlivem návykové látky. Znovu otevřen návrh na otevření PZS ve Fakultní nemocnici na 
urgentním příjmu, členové výboru bezpečnostního byli požádáni o podporu. Upozorněno, že 
jednání ve věci probíhala, FN však není krajské, ale státní zařízení, nelze nařídit, PZS je velmi 
ztrátová, finančně by do toho měla být zapojena nejen FN, ale také kraj. Komplikované jsou 
z pohledu ZZS nejen hospitalizace podnapilých, ale také psychiatrických dětí. V kraji nefunguje 
ani jedno dětské psychiatrické zařízení.  
 
Vedoucí oddělení krizového řízení Ing. Pejšek seznámil s činností oddělení. Absolvovali kurz 
A1 Správy státních hmotných rezerv, školení k zajištění provozu VUS VEGA, organizovali 
porady pracovníků krizového řízení ORP, čeká je aktualizace krizového plánu, účastnili se 
taktického cvičení IZS v areálu ČERPO v Cerekvici n. B. 
 
2. hlasování: 
         Pro  10 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
USNESENÍ VB/21/94/2019 
Výbor bezpečnostní  
 
I. bere na vědomí 

aktuální informace o činnosti IZS (Policie ČR, ZZS KHK, HZS KHK) a odd. krizového 
řízení 

 
 
 
 
 
K bodu 5 



 

 4 

Poskytnutí dotací na individuální účel 
 
Výboru bezpečnostnímu byly předloženy k projednání žádosti o poskytnutí dotací z rozpočtu 
Královéhradeckého kraje na individuální účel. Jedná se o žádosti žadatelů: 
Bezpečně na silnicích o.p.s., projekt Dny bezpečnosti v Královéhradeckém kraji. 
Hasičský záchranný sbor Královéhradeckého kraje, projekt Rekonstrukce stadionu pro výcvik  
a požární sport v Hradci Králové – etapa 2b. 
SH ČMS – Krajské sdružení hasičů Královéhradeckého kraje, projekt Motorové stříkačky FOX 4 
verze CZ1.0.2. 
 
Diskuse: JUDr. PhDr. Ondráček, Ph.D., Mgr. Lejsek, p. Podal, Ing. Sobotka, brig. gen. Ing. 
Mencl, p. Balcárek 
 
Diskutováno, zda by nebylo vhodnější zajištění projektu Dny bezpečnosti městskou policií, 
případně vlastními silami. Financování vzdělávání v oblasti bezpečnosti by mělo být řešeno 
krajskou výzvou, vypsáním krajského dotačního titulu, a ne individuálními dotacemi. Na 
lednové jednání výboru bude přizvána za odbor školství Mgr. Odlová k vysvětlení organizace 
předškolní a školní dopravní výchovy. Panem Balcárkem bude k tomuto tématu přizván také 
zástupce městské policie. K žádostem hasičů řekl několik slov brig. gen. Ing. Mencl. Členové 
výboru v rámci podpory dětského a mládežnického sportu žádosti hasičů podpořili. I z toho 
důvodu, že se jedná o jednu z možností, jak si mohou hasiči z dětí vychovat své nástupce.  
Žádost SH ČMS členové výboru podpořili také. Přestože rada kraje na svém jednání 18.11.2019 
doporučila zastupitelstvu kraje schválit na projekt Motorové stříkačky 800 tis. Kč,  JUDr. PhDr. 
Ondráček, Ph.D. navrhl, aby výbor doporučil požadovaných 880 tis. Kč. Členové výboru 
s návrhem souhlasili a v souvislosti s tím se dohodli, že bude domluven termín a místo účasti 
vybraných členů výboru na jednom ze závodů SDH dle harmonogramu projektu a časového 
rozpisu aktivit. Na jedno z příštích jednání bude přizván starosta Krajského sdružení hasičů 
Královéhradeckého kraje Jiří Orsák.  
 
3. hlasování: 
         Pro  10 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
USNESENÍ VB/21/95/2019 
Výbor bezpečnostní  
 
I. nepřijal  

 z důvodu nedostatku informací doporučující stanovisko k poskytnutí dotace na  
  individuální účely na projekt Dny bezpečnosti v Královéhradeckém kraji žadatele  
  Bezpečně na silnicích o.p.s. 
II. doporučuje 
 Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje systémové řešení organizace předškolní a školní  
 dopravní výchovy vypsáním účelového dotačního programu Královéhradeckého kraje 
III. doporučuje 

Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit poskytnutí dotace na individuální účely, 
na které budou uvolněny finanční prostředky v rámci IV. změny rozpočtu 
Královéhradeckého kraje na r. 2019 žadatele 
1. Hasičský záchranný sbor Královéhradeckého kraje na projekt Rekonstrukce stadionu 

pro výcvik a požární sport v Hradci Králové – etapa 2b  
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2. SH ČMS – Krajské sdružení hasičů Královéhradeckého kraje na projekt Motorové 
stříkačky FOX 4 verze CZ1.0.2. 

 
K bodu 4 
Zpráva o stavu kybernetické bezpečnosti 
 
Národní úřad pro kybernetickou a informační bezpečnost předložil vládě Zprávu o stavu 
kybernetické bezpečnosti ČR za rok 2018 a ta ji 30. září schválila. Zpráva popisuje možné 
kybernetické hrozby, cíle kybernetických útoků a návrh opatření. Shrnutí zprávy obdrželi 
členové výboru spolu s odkazem na její plné znění před vlastním jednáním, předseda výboru Ing. 
Sobotka připojil vlastní komentář. 
 
Diskuse: brig. gen. Ing. Petřík, Mgr. Lejsek, Ing. Sobotka, Ing. Kubát, JUDr. PhDr. Zdeněk 
Ondráček, Ph.D., p. Podal 
 
V rámci krátké diskuse bylo konstatováno, že zabezpečení proti kybernetickým hrozbám je 
jednou z nejnákladnějších investic v jakémkoliv projektu. Příkladem bylo nedávné otevření 
centrálního dispečinku vodovodů a kanalizací nebo již dřívější problémy s vojenskou technikou. 
 
4. hlasování: 
         Pro  10 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
USNESENÍ VB/21/96/2019 
Výbor bezpečnostní  
 
I. bere na vědomí 

Zprávu o stavu kybernetické bezpečnosti ČR za rok 2018 
 
 
K bodu 6 
Návrh termínů jednání pro r. 2020 
 
Protože 21. jednání výboru bezpečnostního bylo v r. 2019 jednáním posledním, byl členům 
výboru předložen ke schválení návrh termínů jednání výboru pro r. 2020:  
13.01.2020, 10.02.2020, 09.03.2020, 20.04.2020, 08.06.2020, 31.08.2020. Termíny byly 
stanoveny v závislosti na termínech zasedání Zastupitelstva Královéhradeckého kraje. 
 
 
5. hlasování: 
         Pro  10 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
USNESENÍ VB/21/97/2019 
Výbor bezpečnostní  
 
I. schvaluje 
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termíny jednání výboru bezpečnostního pro r. 2020 
13.01.2020, 10.02.2020, 09.03.2020, 20.04.2020, 08.06.2020, 31.08.2020 

 
 
K bodu 7 
Různé 
 
V rámci různého se řešila bezpečností politika v jiných státech. např. v Bělorusku, Gruzii, Jižní  
a Severní Koreji nebo Číně, personální zajištění městské policie nebo školení policistů 
neziskovými organizacemi. Poslední informace byla podána k vodní nádrži Pěčín, její výstavba 
je odložena. 
 
Diskuse: Ing. Sobotka, p. Šubrt, JUDr. PhDr. Zdeněk Ondráček, Ph.D., p. Podal 
 
 
 
K bodu 8 
Závěr 
 
Předseda výboru poděkoval přítomným členům za účast na jednání a vzhledem k tomu, že byly 
vyčerpány všechny body programu, v 17.30 hodin jednání ukončil.  
 
Příští jednání výboru se uskuteční dne 13.01.2020. 
 
 
 
 
 
 

Zapsala: Ing. Věra Drábková 

……………………………………….. 
předseda výboru  

…………………………………………. 
ověřovatel zápisu 

 
 
 
 

 


